
Protokół Nr LIII/22 

z dnia 25 listopada 2022  

od godz. 09:00 do godz. 11:39 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  

2. Andrzej Dutkiewicz  

3. Tomasz Filipowski  

4. Hanna Iwaniuk  

5. Marcin Łabędzki  

6. Paweł Mataśka  

7. Dawid Mazurkiewicz 

8. Ewa Mielczarek-Sójka  

9. Krzysztof Nowak  

10. Joanna Pawłowska  

11. Zbigniew Piotrowski 

12. Tomasz Półgrabia  

13. Wojciech Rychlik  

14. Romuald Solarek  

15. Stanisław Szuster  

16. Piotr Warchlewski  

17. Grzegorz Włodarczyk  

18. Jadwiga Ziółkowska  

19. Tomasz Ziółkowski  

Punkt 1 

Otwarcie LIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski. Stwierdził kworum.  

 

 

Punkt 2 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

      1.   Otwarcie LIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego – FK/RP-26/22.  

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022 – 



FK/RP-27/22.   

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania 

Bezrobociu oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2023-2025.  

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań                                                  

z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych                                             

i podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

przeznaczonych na ich realizację w 2022 r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia harmonogramu godzin pracy oraz dyżurów 

nocnych aptek ogólnodostępnych w 2023 roku, funkcjonujących na terenie powiatu 

zduńskowolskiego.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Powiatu 

Zduńskowolskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Zduńskowolski 

prawa własności nieruchomości zajętej pod drogę powiatową.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za usuwanie pojazdów z dróg na terenie Powiatu 

Zduńskowolskiego na koszt właściciela i przechowywanie tych pojazdów na 

wyznaczonym parkingu strzeżonym w 2023 roku.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia umowy w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej na realizację zadania polegającego na opracowaniu 

dokumentacji projektowej przebudowy drogi powiatowej nr 4901E Annopole Stare – 

Zborowskie na odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową nr 4914E do granic 

powiatu.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

na 2023 rok.  

15. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji. 

16. Interpelacje i zapytania Radnych. 

17. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

18. Sprawy różne. 

19. Zakończenie LIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.   

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że będą autoporawki. Zostaną one 

przedstawione w punktach. Poprosił o panel do głosowania.  



Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku dziennego obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof 

Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (1) 

Wojciech Rychlik  

 

Rada Powiatu przyjęła proponowany porządek obrad.  

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z LII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z LII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna 

Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Mazurkiewicz 

 

Rada Powiatu przyjęła protokół. 

 

Punkt 4 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski zgłosił następujących radnych: 

1/ Andrzeja Dutkiewicza, 

2/ Pawła Mataśkę, 

3/ Tomasza Półgrabię. 



W/w radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji.  

Głosowano w sprawie: 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Dawid 

Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew 

Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , 

Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Andrzej Dutkiewicz , Paweł Mataśka  

 

Skład Komisji: 

1/ Andrzej Dutkiewicz – przewodniczący komisji, 

2/ Paweł Mataśka, 

3/ Tomasz Półgrabia. 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że o głos poprosił przewodniczący 

Rady Miasta.  

Przewodniczący Rady Miasta Jakub Trenkner poinformował, że chce poruszyć temat o którym 

mówił na Radzie Miasta, ale że sprawa dotyczy nie tylko Zduńskiej Woli i powiatu 

zduńskowolskiego ale całego regionu a mianowicie chodzi o Oddział Intensywnej Opieki 

Kariologicznej w Sieradzu. Wspólnie jako samorządy należy do tego podejść poważne. Urząd 

Marszałkowski nie przedłużył temu oddziałowi umowy na wynajem pomieszczeń.  Firma, która 

ten oddział prowadzi porozumiała się już w Wieluniu z tamtejszym szpitalem. Nie wie na jakim 

etapie są tam już inwestycje poczynione. Finał tej sprawy jest taki, że Zduńska Wola zostanie 

bez takiego oddziału w bezpośrednim sąsiedztwie.  Nie musi tłumaczyć ile to jest 30 minut dla 

każdego kto jest po zawale. W tym momencie zostało podpisane porozumienie na kolejne trzy 

miesiące, gdyż nie udało się stworzyć takiego oddziału na terenie szpitala.  Plan był taki, że taki 

oddział będzie tworzony na terenie szpitala wojewódzkiego. Z opinii lekarzy z którymi 

rozmawiał jest to bardzo trudne,  wręcz niewykonalne, nie ze względu na brak pieniędzy czy 

sprzętu ale ze względu na brak personelu. Ten cały personel, który ratuje ludzi z naszej okolicy 

jest w Sieradzu a za chwilę będzie w Wieluniu lub Łodzi. Znaczenie to wydłuża czas dotarcia                    

z osobą, którą dotknął zawał. Sprawa jest istotna.  

Radny Dawid Mazurkiewicz odniósł się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady Miasta. 

Stwierdził, że sprawa trwa już od dłuższego czasu.  Zapytał dlaczego wprowadza zamęt, 



wywołuje niepokój zarówno w Radzie Miasta jak i Radzie Powiatu i wśród mieszkańców 

powiatu zduńskowolskiego. Zapytał z kim rozmawiał w tej sprawie.  

Przewodniczący Rady Miasta Jakub Trenkner poinformował, że rozmawiał z pracownikami 

tej jednostki. Jeżeli Urząd Marszałkowski będzie w stanie utworzyć taki Oddział to nie ma 

problemu. Uważa, że pewne niebezpieczeństwo jest a nawet duże. Zna podejście firmy, która 

wynajmuje pomieszczenia w szpitalu i jest zdecydowana by taki oddział utworzyć w 

Wieluniu. Wie również, że nie ma lekarzy na rynku. Jeżeli przygotują oddział w Wieluniu to 

się wyniosą nie czekając co zrobi Urząd Marszałkowski. Należy zrobić wszystko by zapewnić 

bezpieczeństwo dla mieszkańców regionu. Merytorycznie jest zorientowana Radna Joanna 

Jarosławska.  

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że wie iż na trzynaście miesięcy został rozpisany 

konkurs. Firma mogła wziąć w nim udział. Wzięła, złożyła ofertę. Po czym się wycofała. 

Poinformowała, że będzie realizowała świadczenia przez trzy miesiące. I tak to wygląda. 

Zastanawia się kogo broni Pan przewodniczący firmy prywatnej, która wyciąga pieniądze z 

NFZ czy mieszkańców. Za czasów PO świadczenia były prywatyzowane, szły w usługi 

prywatne. Tak się stało w Sieradzu.  Poprosił by nie ulegać niejasnym informacją. Należy 

wystąpić z pismem w celu  zasięgnięcie informacji.  

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że pamięta wypowiedź pana prezesa Glapińskiego, 

który uspakajał, że nie będzie inflacji, pamięta wypowiedź pana Morawieckiego, który 

powiedział, że węgla wystarczy na 200 lat. Stwierdziła, że jeżeli chodzi o zdrowie to należy 

być dalekim od wytykania tego kto jest z Platformy, kto jest z PIS-u, gdyż sprawa 

bezpieczeństwa państwa czy zdrowia powinna łączyć. Poprosiła o zachowanie umiaru i 

wstrzemięźliwości. Nie ma niczego złego we współdziałaniu wszystkich w sprawie, która 

wydaje się oczywista. Czas ma tutaj naprawdę znaczenie. Nie jest to wystąpienie przeciwko 

Panu Marszałkowi czy Urzędowi Marszałkowskiemu a troska o tych ludzi co tutaj mieszkają. 

Poprosiła przewodniczącego Rady Miasta by z równą troską zadbał o nasz szpital. Poprosiła o 

powrócenie do tematu w punkcie „Sprawy różne”.  

Radny Dawid Mazurkiewicz poinformował, że chodziło mu o formę wystąpienia, które nie 

może uznać za poważne.  Oczywiście należy się pochylić nad problem o ile będzie tak jak 

tutaj został przekazy.  

Radna Joanna Pawłowska zaproponowała by wypowiedziała się w sprawie radna miejska  

Joanna Jarosławska skoro ma wiedzę.  

Radna Rady Miasta Joanna Jarosławska stwierdziła, że najważniejszą rzeczą zarówno dla 

radnych miejskich jaki i powiatowych jest sprawa życia i zdrowia naszych mieszkańców. 

Jeżeli ktoś zwraca się do nas w takiej sprawie nie sposób jest nie zareagować. Stąd tutaj nasza 

obecność gdyż akurat zwrócono się do nas. Intencją naszą jest by pan Dawid Mazurkiewicz 

czy inni państwo którzy są bliżej pana Marszałka, by zbadać sprawę i może przekonać, 

poprosić by na tym terenie ta kardiologia została. Brak kardiologii inwazyjnej jest katastrofą 

dla naszego regionu. Ta kardiologia obsługuje 300 tyś. mieszkańców.  Wjazd na ten oddział 

jest natychmiastowy, pomijany jest SOR, jeżeli mieszkańcy będą dojeżdżać do innych szpitali 

jest SOR czyli to jest czas. Jest to dodatkowe półgodziny. Była propozycja podpisania umowy 

na 13 miesięcy z możliwością natychmiastowego wymówienia. Naturalną jest rzeczą, że 

żadna firma nie będzie decydowała się na takie niebezpieczeństwo funkcjonowania. To, że ta 

umowa została podpisana na kolejne trzy miesiące, to jest dobra wola tejże firmy by dać czas  



na przygotowanie nowego oddziału. Takie informacje ma od środowiska lekarzy. W 

obecnych czasach trudno jest znaleźć specjalistów, którzy byliby w stanie ten oddział 

poprowadzić.  W Sieradzu na Oddziale Kardiologii jest jeden lekarz. Nie wspominając o 

sprzęcie, gdzie na taki sprzęt się czeka. Zorganizowanie takie oddziału nawet przez trzy 

miesiące jest rzeczą bardzo trudną. Ten Oddział funkcjonował bardzo dobrze. Miał wielu 

pacjentów z Łodzi, z Łasku i innych miejsc. Pomoc była udzielana w ciągu pierwszych 10 

minut.  Należy zrobić wszystko by ten oddział funkcjonował.  

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że nie wnosi to żadnych dodatkowych informacji. 

Najpierw należy posiadać wszystkie informacje, których nikt w tym momencie nie posiada.  

Wiadomo, że konkurs był rozpisany i na ten moment świadczenie usług jest zabezpieczone. 

Osobiście uważa, że służba zdrowia powinna być w sektorze publicznym. Nie powinno być 

firm prywatnych w tego typu placówkach.  

Radny Krzysztof Nowak zaproponował zaprosić radnych Sejmiku Województwa Łódzkiego, 

by się do tego odnieśli.   

Starosta Hanna Iwaniuk zaproponowała zwołanie sesji nadzwyczajnej Rady Powiatu i Rady 

Miasta oraz zaprosić Radnych Sejmiku i Pana Marszałka.  

Radny Andrzej Dutkiewicz stwierdził, że nie widzi w porządku obrad punktu 

umożliwiającego wypowiadanie się mieszkańcom powiatu. Jest to najbliżej w punkcie 16. 

Jest to forma szoku publicznego. Poprosił pana przewodniczącego by tego typu wypowiedzi 

były np. w punkcie np. Interpelacje i zapytania radnych. Rozumie, ktoś chce zrobić show 

medialne, przyszła telewizja.  Telewizja nie przyszła tutaj przypadkowo. Temat był poruszany 

na sesji Rady Miasta, kilka osób z tej sali wiedziało, że będzie coś takiego. Telewizja zrobi 

przedstawienie jak to dobra Platforma broni a zły PIS zamyka. Będzie później wzmianka jak 

to dobry pan Trenkner broni mieszkańców. Na przyszłość jeżeli chcemy robić takie show 

róbmy to formalnie w jakimś punkcie.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że prowadzi sesję 4 lata, takich 

przypadków było może 6 czy 7. Rada Powiatu ustaliła wewnętrznie,  by obywatele nie czekali 

i by byli załatwiani od ręki. Akurat taki wyszedł temat, nie był na sesji Rady Miasta nie 

wiedział, że taki temat był poruszony.  

Radny Andrzej Dutkiewicz stwierdził, że należy przyjąć żelazną zasadę że, tego typu 

wystąpienia będą rozpatrywane w końcowych punkach. Wtedy media byłby na całej sesji a 

nie tylko na początku.   

Członek Zarządu Marcin Łabędzki stwierdził, że temat dotyczący wypowiedzi mieszkańców 

na sesji był procedowany już na początku kadencji. To był wniosek klubu PiS by mieszkańcy 

nie czekali do końca obrad. Wtedy Rada uzgodniła, że Pan przewodniczący będzie udział 

głosu mieszkańcom przed punktami merytorycznymi.  Nie wie czy jest sens do tego wracać 

dziś gdy temat stał się niewygodny. Zgadza się z Panem Mazurkiewiczem, że informacja 

powinna być rzetelna gdyż dotyczy mieszkańców, nie zgadza się z tonem wypowiedzi. Rolą 

Rady jest  by te obawy rozwiać. NFZ wiele oddziałów nie doszacował i stąd problemy 

finansowe. Jest potrzeba by świadczenia były szacowane na realnym poziomie, wtedy nie 

będzie różnicy czy jest to prywatny czy publiczny podmiot. Drogi robią też firmy prywatne za 

pieniądze publiczne.  



Radna Katarzyna Chwiałkowska poinformowała, że jest zdziwiona reakcją Radnego Dawida 

Mazurkiewicza i tonem którym się wypowiadał. Zapytała czy ten oddział prowadzony przez 

prywatną firmę miał dobrą opinię swojej działalności. Ten kraj przez wiele lat funkcjonował 

właśnie dzięki prywatnej działalności. Jeżeli nasi obywatele robią to dobrze, należy im za to 

podziękować. Natomiast nie likwidować dobrze działającego oddziału.  

Radny Dawid Mazurkiewicz odpowiedział, że nie wie jakie są opinie gdyż nie korzystał z tego 

Oddziału. Chodziło mu o to, że jeżeli są zarzuty do jakiegoś podmiotu to najpierw należy to 

wyjaśnić, zadać pytania a później dyskutować. Tutaj nie ma żadnej osoby merytorycznej w tym 

zakresie. Trwa dyskusja nad tym co kto powiedział i na tym koniec. I jest to śmieszne. Nie ma 

pretensji do konkretnej firmy X czy Y, tylko mówi o swoim poglądzie, który jest taki że służba 

zdrowia i ta specjalistyczna powinna być publiczna. Pozdrawia i wspiera wszystkie firmy w 

województwie łódzkim. Właścicielowi szpitala zależy na prowadzeniu tych świadczeń 

medycznych, został rozpisany konkurs na 13 miesięcy. Firma wzięła udział w tym konkursie, 

wygrała ten konkurs i podpisała umowę na trzy miesiące. To jest fakt. Ta dyskusja jest bez 

sensu. 

Radny Tomasz Ziółkowski poinformował, że należy powiedzieć tutaj o konkretach: po 

pierwsze jest to dobrze działający Oddział w Sieradzu, drugi konkret to opinia mieszkańców o 

tym Oddziale, trzeci konkret to to co pan Mazurkiewicz powiedział, że problem z tym 

Oddziałem jest. Pan mówi, że to jest śmieszne. Co się stanie jeśli okaże się, że mieszkańcy 

powiatu sieradzkiego, zduńskowolskiego i łaskiego nie będą miały tego Oddziału. Co Pan 

wtedy powie – że mogliśmy wtedy coś zrobić. Czy może Pan zapewnić, że nic się nie stanie z 

tym Oddziałem albo powstanie nowy tak samo profesjonalny Oddział.   

Przewodniczący Rady Powiatu Piotr Warchlewski podkreślił, że pan Mazurkiewicz nie jest 

adresatem tych informacji bo nie jest osobą decyzyjną a rozmowa na ten temat jest 

wywołaniem problemu. Myślę, że Zarząd Powiatu znajdzie drogę by z tymi osobami 

decyzyjnymi porozmawiać.  

 

Radny Dawid Mazurkiewicz poprosił o nieuleganie populizmowi, który zasiał Pan 

Przewodniczący Rady Miasta i zasięgnęli informacji od osób, które się na tym znają.  

Radny Zbigniew Piotrowski stwierdził, że przyszedł pan przewodniczący Trenkner zachował 

się nieładnie „sypnął” temat i uciekł.  Jest to poniżej krytyki. Tak naprawdę nie wiadomo o 

czym ta dyskusja. Nie ma żadnych konkretów. Poprosił o przygotowanie rzetelnej informacji.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik złożył wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej za dwa 

tygodnie.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Wojciecha Rychlika o zwołanie sesji nadzwyczajnej za dwa tygodnie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 



ZA (15) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech 

Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (3) 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka  

BRAK GŁOSU (1) 

Andrzej Dutkiewicz  

 

 

Rada Powiatu podjęła wniosek o zwołanie sesji nadzwyczajnej za dwa tygodnie. 

Radny Zbigniew Piotrowski stwierdził, że powinien być podany temat sesji.  

Radna Ewa Mielczarek-Sójka poinformowała, że uważa iż zwołanie wspólnej sesji z Radą 

Miasta Zduńska Wola i zaproszenie radnych wojewódzkich, zobowiązując ich jednocześnie 

do zapoznania się z tematem, lub z osobami z Urzędu Marszałkowskiego lub osób które mają 

wiedzę w tym temacie, czy faktycznie jest problem z likwidacją tego oddziału czy tego 

problemu nie ma. To że Oddział jest potrzebny nie ulega najmniejszej wątpliwości. Wszyscy 

wiemy, że był to Oddział, który funkcjonował bardzo dobrze. To co zaproponowała Pani 

Starosta będzie najlepszą formą rozwiązania tego problemu.  

Starosta Hanna Iwaniuk złożyła wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i pięć minut 

przerwy.  

Punkt 5 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego – FK/RP-26/22. 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił Przewodniczących Komisji o opinie.  

Przewodnicząca Komisji Ogólnospołecznej Katarzyna Chwiałkowska poinformowała, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.   

Przewodniczący Komisji Programowo – Budżetowej Grzegorz Włodarczyk poinformował, że 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.   

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej 

Stanisław Szuster poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał. 

Starosta Hanna Iwaniuk przedstawiła autopoprawkę do projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Andrzej Dutkiewicz przedstawił projekt 

uchwały.  



Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

   

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego – FK/RP-26/22.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Paweł 

Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Joanna Pawłowska , Wojciech 

Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Dutkiewicz , Krzysztof Nowak , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LIII/55/22 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022 – FK/RP-

27/22. 

 

Starosta Hanna Iwaniuk przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały.  

Radny Dawid Mazurkiewicz nawiązał do pytania, które zadał na komisji i poprosił o rozbicie  

kwoty 178 tyś. na wynagrodzenia w Starostwie Powiatowym czy jest takie zestawienie. Bo 

nie jest w stanie głosować w tym punkcie nie mając takiej wiedzy.  

Starosta Hanna Iwaniuk poprosiła o przekazanie informacji Panu radnemu.  

Radny Zbigniew Piotrowski nawiązał do  dyskusji na komisji dotyczącej zakupu pętli 

indukcyjnej w Domu Pomocy Społecznej w Przatówku, podkreślił że należy kupić nowe 

aparaty słuchowe by współpracowały z ta pętlą. By się nie okazało, że pętla jest ale nikt z niej 

nie korzysta.  

Radny Krzysztof Nowak nawiązał do informacji o dokapitalizowaniu szpitala w kwocie 50 

tyś. zł.  Czy na tą okoliczność jest uchwała Walnego Zgromadzenia. Bo to zmienia strukturę 

udziałów. Po drugie jakie jest stanowisko Rady Miasta jeżeli chodzi o zduńskowolski szpital 

powiatowy. Dobrze przyjął informację, że Miasto dokapitalizuje szpital w kwocie 300 tyś zł i 



staje się udziałowcem i chce kontynuować rozwój tego szpitala. A tutaj 50 tyś. zł, co się stało, 

że Rada Miasta nie jest zainteresowana. 

Starosta Hanna Iwaniuk poinformowała, że wystąpiła do Pana Prezydenta o wsparcie szpitala 

w kwocie 50 tys. zł. W odpowiedzi otrzymała informację, że ze względu na napięte wydatki 

budżetowe na dzień złożenia pisma nie są w stanie zadeklarować tego udziału.  Ponieważ prace 

są wykonywane a wykonawca nie ma takiej wyrozumiałości jak my, zapadła decyzja o 

zabezpieczeniu tych środków we własnym zakresie. Ma nadzieję, że dokapitalizowanie szpitala 

w roku 2023 nastąpi. Nie jest tak, że szpital jest w złej kondycji ale potrzebuje środków ale nie 

ma konkursów w których mógłby startować.  Są jednak szpitale które dofinansowanie 

otrzymało. Szpital nie wypracuje wielomilionowych nakładów, stąd pomoc z naszej strony. 

Wszystkie formalności dotyczące zwołania zgromadzenia są dopełnione. Pierwsze odbędzie się 

na początku grudnia. I to dokapitalizowanie będzie tam uwzględnione.  

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Andrzej Dutkiewicz przedstawił projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2022 – FK/RP-

27/22.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Paweł 

Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek 

, Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Andrzej Dutkiewicz , Dawid Mazurkiewicz, Krzysztof Nowak , Zbigniew Piotrowski, 

Tomasz Półgrabia  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LIII/56/22 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu na rok 2022. 

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Bezrobociu 

oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2023-2025. 

 



Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Andrzej Dutkiewicz przedstawił projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Bezrobociu 

oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2023-2025.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , Paweł 

Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna 

Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Dutkiewicz  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LIII/57/22 w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu 

Przeciwdziałania Bezrobociu oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2023-2025. 

 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na ich realizację w 2022 r. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Andrzej Dutkiewicz przedstawił projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na ich realizację w 2022 r.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof 

Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga 

Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LIII/58/22 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia 

zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych i podziału 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na 

ich realizację w 2022 r. 

 

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia harmonogramu godzin pracy oraz dyżurów nocnych 

aptek ogólnodostępnych w 2023 roku, funkcjonujących na terenie powiatu zduńskowolskiego. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Andrzej Dutkiewicz przedstawił projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia harmonogramu godzin pracy oraz dyżurów nocnych 

aptek ogólnodostępnych w 2023 roku, funkcjonujących na terenie powiatu zduńskowolskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof 

Nowak , Joanna Pawłowska , Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Piotrowski 

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LIII/59/22 w sprawie ustalenia harmonogramu godzin 

pracy oraz dyżurów nocnych aptek ogólnodostępnych w 2023 roku, funkcjonujących na 

terenie powiatu zduńskowolskiego. 

 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Powiatu Zduńskowolskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2023. 



 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Andrzej Dutkiewicz przedstawił projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Powiatu Zduńskowolskiego z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Wojciech 

Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LIII/60/22 w sprawie przyjęcia Programu Współpracy 

Powiatu Zduńskowolskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2023.  

 

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Zduńskowolski prawa 

własności nieruchomości zajętej pod drogę powiatową. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Andrzej Dutkiewicz przedstawił projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez Powiat Zduńskowolski prawa 

własności nieruchomości zajętej pod drogę powiatową.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof 

Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga 

Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LIII/61/22 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie przez 

Powiat Zduńskowolski prawa własności nieruchomości zajętej pod drogę powiatową.  

 

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie opłat za usuwanie pojazdów z dróg na terenie Powiatu 

Zduńskowolskiego na koszt właściciela i przechowywanie tych pojazdów na wyznaczonym 

parkingu strzeżonym w 2023 roku. 

 

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał jaka jest mediana jeżeli chodzi o dochody.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że projekt uchwały przedstawiony jest w dwóch 

blokach, przechowywanie pojazdów i usunięcie. Uchwała ma jedynie zapewnić realność 

pokrycia kosztów, które na zlecenie powiatu realizuje wyznaczony podmiot. Celem tej uchwały 

nie jest uzyskanie dodatkowych dochodów na rzecz budżetu powiatu. Przygotowując projekt 

uchwały należało oszacować realne koszty na rynku z uwzględnieniem wzrostu tych kosztów 

na podstawie znanych wartości inflacyjnych.  

Magdalena Lewińska Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu jeżeli chodzi o dochody 

powiat nie ma dochodów z tego tytułu. Zadania są realizowane w taki sposób, że jest 

realizowana umowa z przedsiębiorcą, który wykonuje te zadania.   

Radny Zbigniew Piotrowski zapytał w której grupie jest więcej dochodów. Czyli firmy 

zażądały 30 % podwyżki.  

Magdalena Lewińska Naczelnik Wydziału Komunikacji i Transportu poinformowała, że 

przeprowadziła kalkulację i średnia cen przedstawiła się w taki sposób.    

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Andrzej Dutkiewicz przedstawił projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie opłat za usuwanie pojazdów z dróg na terenie Powiatu 

Zduńskowolskiego na koszt właściciela i przechowywanie tych pojazdów na wyznaczonym 

parkingu strzeżonym w 2023 roku.  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof Nowak , Joanna Pawłowska , Wojciech 

Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LIII/62/22 w sprawie opłat za usuwanie pojazdów z dróg 

na terenie Powiatu Zduńskowolskiego na koszt właściciela i przechowywanie tych pojazdów 

na wyznaczonym parkingu strzeżonym w 2023 roku.  

 

 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia umowy w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej na realizację zadania polegającego na opracowaniu dokumentacji 

projektowej przebudowy drogi powiatowej nr 4901E Annopole Stare – Zborowskie na 

odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową nr 4914E do granic powiatu. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz zapytał czy w tytule nie powinno być zapisane komu udziela się 

pomocy finansowej 

Radca Prawny Magdalena Szablewska – Gmerek poinformowała, że zasada jest taka, by ten 

tytuł był jak najkrótszy.  Szczegóły znajdują się w postanowieniu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Andrzej Dutkiewicz przedstawił projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia umowy w sprawie udzielenia pomocy finansowej w 

formie dotacji celowej na realizację zadania polegającego na opracowaniu dokumentacji 

projektowej przebudowy drogi powiatowej nr 4901E Annopole Stare – Zborowskie na 

odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową nr 4914E do granic powiatu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 



Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof 

Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga 

Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LIII/63/22 w sprawie zawarcia umowy w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadania polegającego na 

opracowaniu dokumentacji projektowej przebudowy drogi powiatowej nr 4901E Annopole 

Stare – Zborowskie na odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową nr 4914E do granic 

powiatu.  

 

 

Punkt 14 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zduńskowolskiego na 

2023 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków Andrzej Dutkiewicz przedstawił projekt 

uchwały.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poprosił o panel do głosowania.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Zduńskowolskiego na 

2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Krzysztof 

Nowak , Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga 

Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr LIII/64/22 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady 

Powiatu Zduńskowolskiego na 2023 rok.  

 

 

Punkt 15 

Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej sesji. 

 

Na sesji w dniu 28 października br. Rada Powiatu podjęła 3 uchwały. Uchwały 

wykonywane są zgodnie z ich postanowieniami. Od ostatniej sesji zwyczajnej odbyło się 5 



posiedzeń Zarządu Powiatu. Przedmiotem obrad Zarządu były sprawy z zakresu bieżącego 

kierowania Powiatem, jak i wypracowanie spraw będących przedmiotem obrad Wysokiej 

Rady.   

 

inwestycje i zamówienia publiczne 

  

1. Wydział Inwestycji i Zamówień Publicznych zakończył realizację zadania 

inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 4909E na odcinku 

Choszczewo - Krokocice - Lichawa - etap III o długości 1610 m". Wykonawcą 

prac była firma COLAS Polska Sp. z o.o. Koszt przebudowy zamknął się kwotą 3 

027 078 zł. Inwestycja była współfinansowana ze środków: budżetu Województwa 

Łódzkiego pochodzących z tytułu wyłączania z produkcji gruntów rolnych w 

wysokości 450 120 zł, Gminy i Miasta Szadek w wysokości 250 000 zł, 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych w wysokości 1 850 515 zł, w tym 700 

000 zł, które Powiat Zduńskowolski pozyskał na realizację tej inwestycji oraz 1 

150 515, które powiat otrzymał na realizację dowolnych inwestycji, a  przeznaczył 

na modernizację drogi Choszczewo – Krokocice – Lichawa oraz środków 

własnych Powiatu Zduńskowolskiego w wysokości 476 443 zł. Zakres prac 

obejmował przebudowę drogi powiatowej Nr 4909E łączącej wsie Choszczewo, 

Krokocice i Lichawa na odcinku 1610 m pomiędzy Krokocicami i Lichawą. 

Wykonano w szczególności: 

- na całym odcinku 1610 m położono nową nawierzchnię asfaltową, 

- wykonane zostały pobocza i zjazdy do posesji,  

- w miejscowości Krokocice, na odcinku 810 m wykonany został chodnik 

z kostki betonowej, ułożono krawężniki i obrzeża,  

- odtworzono rowy przydrożne,  

- wykonano oznakowania pionowe i poziome, 

- na wysokości szkoły podstawowej w Krokocicach wykonano peron 

przystankowy z kostki betonowej, 

- przy szkole wykonano wyniesione przejście dla pieszych z  aktywnym 

oznakowaniem, 

- na wjeździe do Krokocic zarówno od strony Choszczewa jak i  Lichawy 

zainstalowano progi wyspowe spowalniające ruch.  

2. 2 listopada 2022 r. podpisana została umowa z firmą MARTOM Mariusz 

Rubajczyk na realizację inwestycji pn.: „Rozbudowa ciągu dróg powiatowych ul. 

Łaska – ul. Świerkowa – ul. Jodłowa – ul. Staszica – ul. Spółdzielcza w Zduńskiej Woli: 

odcinek Staszica – Spółdzielcza”. Wartość robót budowlanych to 12 347 782,77 zł. 

Inwestycja uzyskała dofinansowanie w wysokości 11 285 032,00 zł z Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Programu Inwestycji Strategicznych. Realizację inwestycji 

wsparło Miasto Zduńska Wola kwotą 235 000,00 zł. Wkład własny Powiatu 

Zduńskowolskiego to 927 770,00 zł. Planowany termin zakończenia inwestycji: 2 

grudnia 2023 r. Zakres prac dotyczy ul. Staszica na odcinku od ul. Wiosennej do ul. 

Spółdzielczej - 697 m oraz ul. Spółdzielczej na odcinku od ul. Leśmiana do ul. 

Karsznickiej - 931 m. 14 listopada 2022 r. został przekazany wykonawcy teren budowy. 



3. W dniu 14 listopada 2022 r. Zarząd Województwa Łódzkiego  przedstawił listę operacji 

informująca o kolejności przysługiwania pomocy na operacje typu „Budowa lub 

modernizacja dróg lokalnych” w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Powiat Zduńskowolski, z projektem  pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 3715E na 

odcinku Szadek – Prusinowice – Borki Prusinowskie – etap I” znalazł się na 22 pozycji 

tej listy. Zgodnie z informacja Zarządu Województwa pierwsze 32 wnioski wyczerpują 

limit środków na wnioskowaną kwotę pomocy . W następnej kolejności ww. wniosek 

będzie podlegał ocenie merytorycznej. 

4. 15 listopada 2022 r. Powiat Zduńskowolski zawarł umowę o powierzenie grantu w 

ramach projektu „Dostępny samorząd – granty” z Państwowym Funduszem Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych. Powiat otrzymał 224 765,89 zł na realizację przedsięwzięcia 

pn.: „Dostosowanie budynku Domu Pomocy Społecznej w Przatówku do potrzeb osób 

z niepełnosprawnościami”, którego głównym założeniem jest podniesienie poziomu w 

zakresie spełniania wymogów dostępności określonych w ustawie o dostępności, w 

szczególności dostępności architektonicznej, cyfrowej i informacyjno-komunikacyjnej.  

5. Zakończyła się również modernizacja dźwigu osobowego w Domu Pomocy 

Społecznej w Zduńskiej Woli. Urząd Dozoru Technicznego wydał decyzję 

zezwalającą na użytkowanie windy, a odbiór końcowy inwestycji nastąpił 24 

listopada 2022 r. Wykonawcą modernizacji była firma LIFTPROJEKT Inżynieria 

Dźwigowa Paweł Rafalik. Koszt zadania zamknął się kwotą 283 267,25 zł. Powiat 

Zduńskowolski uzyskał dofinansowanie Województwa Łódzkiego ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  w wysokości 

137 192,00 zł. W ramach inwestycji, w istniejącym szybie windowym w Domu 

Pomocy Społecznej w Zduńskiej Woli zdemontowano stary dźwig osobowy o 

napędzie hydraulicznym a zamontowano nową windę o napędzie elektrycznym, 

przystosowaną do potrzeb osób z niepełnosprawnościami, m.in. z panelem 

dyspozycji z przyciskami wypukłymi z oznaczeniem Braille’a oraz awizacją 

głosową. Przelotowa kabina o wymiarach 1300 mm x2100 mm x 2100 mm 

umożliwia m.in. transport osób na łóżkach. 

6. Odebrano dokumentację projektową w ramach zamówienia publicznego pn.: 

„Opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na przebudowę dróg 

powiatowych na terenie Powiatu Zduńskowolskiego”, która dotyczyła:  

- przebudowy drogi powiatowej nr 4910E na odcinku 1500 m od miejscowości 

Lichawa, 

- przebudowa drogi powiatowej na odcinku Szadek – Przatów nr 4939E w zakresie  

  ulicy Przatowskiej, 

- przebudowy drogi powiatowej nr 1762E w miejscowości Wojsławice.  

7. W dniu 22.11.2022r zostało unieważnione postępowanie o udzielenie 

zamówienia publicznego pn.: „Opracowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej przebudowy drogi powiatowej nr 4901E Annopole Stare - 

Zborowskie na odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową 4914E do granic 

powiatu ". W  przedmiotowym postępowaniu została złożona tylko jedna oferta 

na kwotę brutto  386 984,00 zł natomiast Zamawiający na realizację zamówienia 

zabezpieczył środki finansowe w wysokości 200 000,00 zł.   Wobec powyższego 



zgodnie z art. 255 pkt 3 ustawy Pzp, Zamawiający  jest zobowiązany unieważnić 

postępowanie o udzielenie zamówienia, jeżeli cena najkorzystniejszej oferty 

przewyższa kwotę, którą zamawiający zamierza przeznaczyć na sfinansowanie 

zamówienia, chyba że zamawiający może zwiększyć tę kwotę do ceny lub kosztu 

najkorzystniejszej oferty.  

8. W dniu 22.11.2022r zostało unieważnione postępowanie o udzielenie 

zamówienia publicznego pn.: „Zakup dziewięcioosobowego mikrobusu 

przystosowanego do przewozu osób niepełnosprawnych na potrzeby 

mieszkańców Domu Pomocy Społecznej w Przatówku". Postępowanie zostało 

unieważnione na mocy art. 255 pkt 2 ustawy Pzp – Zamawiający unieważnia 

postępowanie o udzielenie zamówienia, jeżeli wszystkie złożone wnioski o 

dopuszczenie do udziału w postępowaniu albo oferty podlegały odrzuceniu. W 

niniejszym postępowaniu została złożona tylko jedna oferty. Oferta Wykonawcy 

została odrzucona na podstawie art. 226 ust. 1 pkt 1 ustawy Pzp – Zamawiający 

odrzuca ofertę Wykonawcy, jeżeli została złożona po terminie składania ofert.  

 

 edukacja 

Szkoła Podstawowa Specjalna nr 14 w Zespole Szkół Specjalnych w Zduńskiej Woli 

otrzymała dofinansowanie w wysokości 30 000 zł w ramach rządowego programu rozwijania 

szkolnej infrastruktury oraz umiejętności podstawowych i przekrojowych dzieci i młodzieży - 

„Laboratoria przyszłości”. 

 

sprawy społeczne  

 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Zduńskiej Woli, Dom Dziecka im. św. 

Maksymiliana Marii Kolbego w Wojsławicach, Domy Pomocy Społecznej                                       

oraz Środowiskowe Domy Samopomocy z terenu Powiatu Zduńskowolskiego realizowały 

statutowe działania jednostki. 

W dniu 29.10.2022 r. delegacja wychowanków z Domu Dziecka im. św. Maksymiliana Marii 

Kolbego w Zduńskiej Woli, pod opieką wychowawców, wyjechała do Warszawy na oficjalne 

nagranie kolędy z pracownikami firmy Ipsen. Firma Ipsen, w ramach podziękowań za wspólne 

kolędowanie, przekazała na rzecz wychowanków Domu Dziecka darowiznę finansową. 

 

Zduńskowolski Szpital Powiatowy Sp. z o.o.  

kontynuacja prac remontowych budynku byłego Oddziału Dziecięcego: 

• przebudowa II piętra Oddziału Dziecięcego na potrzeby Działu Fizjoterapii jest 

współfinansowana z dotacji z Regionalnego Centrum Polityki Społecznej w Łodzi 

ze środków PFRON, 

• przebudowa pomieszczeń części parteru i I piętra Oddziału Dziecięcego na potrzeby 

Oddziału Rehabilitacji; 

 

➢ przygotowanie przetargu (II postępowanie) na wykonanie przebudowy wejścia                                    

do Oddziału Podstawowej Opieki Zdrowotnej oraz na zakup sprzętu (inwestycja 



współfinansowana ze środków programu Dostępność Plus dla POZ z Ministerstwa 

Zdrowia); 

➢ przygotowanie postępowania przetargowego na zakup sprzętu medycznego dla szpitala 

w ramach realizacji projektu Dostępność Plus dla Szpitala z Ministerstwa Zdrowia; 

➢ prowadzenie postępowania konkursowego na wykonanie dokumentacji projektowej 

remontu Oddziału Internistycznego z Pododdziałem Geriatrycznym (nowa nazwa 

oddziału zgodnie z uchwałą nr 25/II/2022 Rady Nadzorczej Zduńskowolskiego Szpitala 

Powiatowego Sp. z o.o.), celem pozyskania dofinansowania na w/w inwestycję; 

➢ prowadzone są audyty dotyczące cyberbezpieczeństwa i sieci komputerowej; 

➢ odbywa się wymiana i wdrożenie środowiska serwerowego, na którym działa 

oprogramowanie szpitala; 

➢ prowadzenie projektu rehabilitacji dla mieszkańców powiatu pn. „Program rehabilitacji 

leczniczej w zakresie chorób grzbietu i kręgosłupa”; 

➢ prowadzenie punktu szczepień przeciwko Covid-19; 

➢ działania statutowe. 

Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli: 

➢ W dniu 16.11.2022 r. w siedzibie Urzędu miało miejsce spotkanie z przedstawicielami 

Oddziału Centrum Informacji i Planowania Kariery Zawodowej w Sieradzu, 

Okręgowego Inspektoratu Służby Więziennej w Łodzi oraz Sieradzkiego Zakładu 

Karnego. Spotkanie miało na celu przybliżenie pracy w Służbie Więziennej oraz 

zachęcić osoby do wstępowania w szeregi służby więziennej. W spotkaniu wzięło udział 

13 osób. 

➢ W dniu 17.11.2022 r. przedstawiciele Powiatowego Urzędu Pracy w Zduńskiej Woli 

wzięli udział w spotkaniu integracyjno-informacyjnym dla obywateli Ukrainy 

zorganizowanym przez Miejski Dom Kultury w Zduńskiej Woli i Fundację „Tak czy 

owak”  w Zduńskowolskim Centrum Integracji RATUSZ. Podczas spotkania udzielano 

informacji dotyczących legalnego pobytu oraz usług i instrumentów rynku pracy,                                                     

z których obywatele Ukrainy mogą skorzystać. 

➢ W okresie od 25.10.2022 r. do 18.11.2022 r. do Powiatowego Urzędu Pracy                                   

w Zduńskiej Woli wpłynęły 2 oświadczenia o powierzeniu wykonywania pracy 

cudzoziemcowi dla obywateli Mołdawii i Armenii. 

➢ Na dzień 18.11.2022 r. Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli posiada 38 krajowych 

ofert pracy na 61 wolnych miejsc pracy. 

 

Informacja o stanie bezrobocia w Powiecie Zduńskowolskim 

 

Według statystyki na koniec października 2022 roku w Powiatowym Urzędzie Pracy                                   

w Zduńskiej Woli było zarejestrowanych 1 495 osób bezrobotnych, w tym 826 kobiet.                              

W stosunku do poprzedniego miesiąca (wrzesień 2022) nastąpił spadek o 17 osób.                                 

Stopa bezrobocia na koniec września 2022 roku osiągnęła w Powiecie Zduńskowolskim 6,2%., 

Województwie Łódzkim 5,6%, a w Polsce 5,1%. 

 

 

 



Wsparcie dla obywateli Ukrainy 

 

➢ Obywatel Ukrainy może skorzystać z bezpłatnej pomocy Powiatowego Urzędu Pracy 

obejmującej wsparcie w znalezieniu pracy, przede wszystkim przez pośrednictwo pracy                           

oraz przez poradnictwo zawodowe. Wszystkie informacje oraz oferty pracy w języku 

ukraińskim są ogólnodostępne na stronie internetowej oraz w gablotach w siedzibie 

Urzędu. Ponadto, zgodnie z obowiązującą specustawą dotyczącą pomocy uchodźcom, 

do Powiatowego Urzędu  Pracy w Zduńskiej Woli w okresie od 25.10.2022 r.                             

do 18.11.2022 r. wpłynęło 11 powiadomień o powierzeniu wykonywania pracy 

obywatelowi Ukrainy, a 2 osoby zostały zaktywizowane w formie stażu. 

➢ Na dzień 18.11.2022 r. Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli posiada 9 ofert pracy                            

(15 wolnych miejsc pracy), na które może być skierowany obywatel Ukrainy. 

Stanowiska: kierowca pow. 3,5 tony, operator maszyn drogowych, pomoc stolarza, 

pomoc stolarza – lakiernik, pracownik fizyczny, robotnik drogowy, szwaczka, technik-

handlowiec-montażysta. Od dnia 24.02.2022 r. zarejestrowano 91 osób z Ukrainy (w 

tym 81 kobiet). Natomiast na dzień 21.11.2022 r. aktywne są 34 osoby bezrobotne (w 

tym 30 kobiet) oraz 1 osoba poszukująca pracy (kobieta).  

➢ Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli nadal zwraca się z prośbą o zgłaszanie się 

pracodawców z terenu Powiatu Zduńskowolskiego, którzy byliby zainteresowani 

zatrudnianiem uchodźców z Ukrainy, wśród których przeważają kobiety.  

➢ Z dniem 28 października 2022 r. weszły w życie nowe Rozporządzenia                                        

Ministra Rodziny i Polityki Społecznej nowelizujące dotychczasowe rozporządzenia:                                 

1) w sprawie państw, do których obywateli stosuje się niektóre przepisy dotyczące 

zezwolenia na pracę sezonową oraz przepisy dotyczące oświadczenia o powierzeniu 

wykonywania pracy cudzoziemcowi; 2) w sprawie określenia przypadków, w których 

zezwolenie na pracę cudzoziemca jest wydawane bez względu na szczegółowe warunki 

wydawania zezwoleń na pracę cudzoziemców. Zgodnie z rozporządzeniem, pracę                       

na podstawie oświadczenia o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi mogą 

podejmować obywatele Republiki Armenii, Republiki Białorusi, Republiki Gruzji, 

Republiki Mołdawii oraz Ukrainy. Obywatele Federacji Rosyjskiej zostali wyłączeni                    

z procedury uproszczonej i nie mogą podejmować pracy na podstawie oświadczenia                      

o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi. Dodatkowo, w przypadku 

wydawania zezwoleń na pracę sezonową, podmiot powierzający wykonywanie pracy 

ma obowiązek dostarczyć informację starosty.  

udział w spotkaniach, konferencjach, uroczystościach, wydarzeniach 

2 listopada 2022 r. 

➢ Podpisano umowę na rozbudowę ciągu dróg powiatowych ul. Łaska – ul. Świerkowa – 

ul. Jodłowa – ul. Staszica – ul. Spółdzielcza w Zduńskiej Woli, w zakresie odcinka 

Staszica – Spółdzielcza. Wartość robót budowlanych, których wykonawcą jest 

zduńskowolska firma MARTOM, wynosi 12 347 782,77 zł. Inwestycja uzyskała 

dofinansowanie w wysokości 11 285 032,00 zł z Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Programu Inwestycji Strategicznych. Realizację przedsięwzięcia wsparło Miasto 



Zduńska Wola kwotą 235 000,00 zł. Wkład własny Powiatu Zduńskowolskiego to 927 

770,00 zł. Zakres prac dotyczy ul. Staszica na odcinku od ul. Wiosennej do ul. 

Spółdzielczej – 697 m oraz ul. Spółdzielczej na odcinku od ul. Leśmiana do ul. 

Karsznickiej – 931 m i obejmuje m.in.: wykonanie rozbiórek istniejących elementów, 

usunięcie drzew i krzewów kolidujących z inwestycją oraz wykonanie nasadzeń 

kompensacyjnych w zamian za drzewa usunięte, przebudowę jezdni, przebudowę 

istniejących skrzyżowań wraz z budową skrzyżowań wyniesionych – na ul. 

Spółdzielczej wyniesione zostaną skrzyżowania z ul. 1 Maja oraz ul. Sylli, przebudowę 

i budowę zjazdów, budowę miejsc postojowych na ul. Spółdzielczej, budowę peronów 

przystankowych, budowę ścieżek rowerowych, budowę wyniesionego przejścia dla 

pieszych na ul. Staszica – na wysokości cmentarza i parkingu oraz u zbiegu z ul. 

Spółdzielczą, przebudowę i budowę chodników, budowę ciągu pieszo-rowerowego, 

wykonanie oznakowania pionowego i poziomego drogi. Planowany termin zakończenia 

inwestycji to 2 grudnia 2023 roku. Inwestycja jest kolejnym etapem przebudowy ciągu 

dróg powiatowych, tj. ulic: Łaskiej, Świerkowej, Jodłowej, Staszica i Spółdzielczej. 

Odcinek ul. Łaska – ul. Świerkowa został przebudowany w roku 2019. Drugi odcinek, 

obejmujący rozbudowę ul. Jodłowej od ul. Świerkowej do ul. Borowej jest na etapie 

realizacji – prace prowadzi tu firma Zakład Usług Komunalnych B. J. Pabich,                                 

z planowanym terminem zakończenia prac 27 sierpnia 2023 roku. Trzeci odcinek, tj. ul. 

Jodłowa od ul. Borowej do skrzyżowania z ul. Staszica oraz ul. Staszica                                           

od skrzyżowania z ul. Jodłową do ul. Wiosennej jest przygotowany do realizacji, a 

Powiat Zduńskowolski złożył wniosek o dofinansowanie inwestycji w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

3 listopada 2022 r. 

➢ „Wybieram marzenia, nie uzależnienia” – pod takim hasłem odbyła się Powiatowa 

Debata Profilaktyczna na temat wszelkiego rodzaju uzależnień. Spotkanie zorganizował 

Wydział Spraw Społecznych, Promocji, Kultury i Sportu Starostwa Powiatowego                                                

w Zduńskiej Woli. Do udziału w dyskusji zaproszeni zostali uczniowie ze szkół 

ponadpodstawowych prowadzonych przez Powiat Zduńskowolski wraz z kadrą 

pedagogiczną oraz goście. W gronie ekspertów znaleźli się: Aneta Rybak – 

certyfikowany specjalista psychoterapii uzależnień w Poradni Leczenia Uzależnień 

Zduńskowolskiego Szpitala Powiatowego Sp. z o.o., Anna Jaros – pedagog szkolny, mł. 

asp. Paulina Matysiak – asystent do spraw profilaktyki społecznej Wydziału Prewencji 

Komendy Powiatowej Policji w Zduńskiej Woli, Piotr Sawicz – psychoterapeuta, dr 

Rafał Szmajda – psychiatra dzieci i młodzieży w Szpitalu im. J. Babińskiego w Łodzi. 

Dostarczyli oni rzetelnych informacji o zagrożeniach związanych z uzależnieniami, jak 

też o sposobach ich zapobiegania. Rozmawialiśmy m.in. o powodach, dla których 

wchodzi się na drogę uzależnień, o tym jak im stawić czoła, jak pomóc młodym 

ludziom, by rozwijali w sobie bogactwo pragnień, marzeń, aspiracji i ideałów. Eksperci 

uwrażliwili młodych ludzi na kłopoty innych, podzielili się umiejętnościami udzielania 

pomocy w sytuacjach problemowych, stworzyli możliwości nawiązania pierwszego 

kontaktu dla osób potrzebujących wsparcia, nauczyli pozytywnych postaw 

asertywnych, zwrócili również uwagę na konieczność wzmacniania norm i wartości 



społecznych, a także promowanie zdrowego trybu życia w środowisku lokalnym. 

Zakończeniem debaty był występ artystyczny w wykonaniu Martyny Majchrzak i 

Andrzeja Wawrzyniaka. 

 

➢ W dniach od 4 do 8 listopada 2022 r. trwały konsultacje społeczne w sprawie projektu 

„Programu współpracy Powiatu Zduńskowolskiego z organizacjami pozarządowymi                                      

i podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego                                 

i o wolontariacie na rok 2023”. Przedstawiciele organizacji mogli zapoznać się z treścią 

projektu programu oraz zgłaszać opinie i uwagi na stronie Portalu Partycypacji 

Społecznej Powiatu Zduńskowolskiego. Wniosków / zastrzeżeń co do treści projektu 

nie wniesiono. 

11 listopada 2022 r.  

➢ Mieszkańcy i Goście Powiatu Zduńskowolskiego świętowali 104. rocznicę odzyskania 

niepodległości przez Polskę. Tegoroczne powiatowo-miejskie obchody Narodowego 

Święta Odzyskania Niepodległości 11 listopada rozpoczęliśmy na pl. Wolności 

odśpiewaniem hymnu państwowego i podniesieniem flagi, wysłuchaniem przemówień 

okolicznościowych, ślubowaniem klas mundurowych Zespołu Szkół im. Kazimierza 

Kałużewskiego i Juliusza Sylli w Zduńskiej Woli oraz złożeniem wiązanek kwiatów 

przed pomnikiem Marszałka Józefa Piłsudskiego. Następnie z pl. Wolności przeszliśmy 

wraz z Miejską Orkiestrą Dętą o Tradycjach Kolejowych do Bazyliki Mniejszej pw. 

Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny, by uczestniczyć w uroczystej Mszy Świętej 

w intencji Ojczyzny. Uroczystości zakończyliśmy koncertem w wykonaniu uczniów 

Państwowej Szkoły Muzycznej I i II st. w Zduńskiej Woli oraz degustacją potraw kuchni 

polskiej. Wydarzeniami towarzyszącymi, nad którymi patronat honorowy objął Starosta 

Zduńskowolski, a dotowane zostały przez Powiat Zduńskowolski, były: Otwarty 

Turniej Tenisa Stołowego z okazji obchodów Narodowego Święta Niepodległości, V 

Festiwal Pieśni Patriotycznej „Dla Niepodległej” oraz zawody strzeleckie pn. „Turniej 

o Puchar Starosty Zduńskowolskiego – Turniej Niepodległości”. 

14 listopada 2022 r. 

➢ Za pośrednictwem środków masowego przekazu złożono życzenia z okazji Dnia 

Seniora. 

19 listopada 2022 r. 

➢ Udział w koncercie i złożenie życzeń z okazji jubileuszu 45-lecia działalności Chóru 

„Złota Jesień”. 

21 listopada 2022 r.  

➢ Za pośrednictwem środków masowego przekazu złożono życzenia z okazji Dnia 

Pracownika Socjalnego. 

23 listopada 2022 r.  



➢ Przebudowa drogi powiatowej nr 4909E na odcinku Choszczewo – Krokocice – 

Lichawa – etap III o długości 1610 m została zakończona. Wykonawcą prac była firma 

COLAS Polska Sp. z o.o. Koszt przebudowy zamknął się kwotą 3 027 078 zł. 

Inwestycja była współfinansowana ze środków: budżetu Województwa Łódzkiego 

pochodzących z tytułu wyłączania z produkcji gruntów rolnych w wysokości 450 120 

zł; Gminy i Miasta Szadek w wysokości 250 000 zł; Rządowego Funduszu Inwestycji 

Lokalnych w wysokości 1 850 515 zł, w tym 700 000 zł, które Powiat Zduńskowolski 

pozyskał na realizację tej inwestycji oraz 1 150 515, które powiat otrzymał na realizację 

dowolnych inwestycji, a przeznaczył na modernizację drogi Choszczewo – Krokocice 

– Lichawa; środków własnych Powiatu Zduńskowolskiego w wysokości 476 443 zł. 

Zakres prac obejmował przebudowę drogi powiatowej Nr 4909E łączącej wsie 

Choszczewo, Krokocice i Lichawa na odcinku 1610 m pomiędzy Krokocicami  i 

Lichawą. Droga nr 4909 E to ważny odcinek układu komunikacyjnego powiatu, 

przebiegający w kierunku wschód–zachód przez obszar administracyjny gminy Szadek. 

Wykonano w szczególności: na całym odcinku 1610 m położono nową nawierzchnię 

asfaltową; wykonane zostały pobocza i zjazdy do posesji; w miejscowości Krokocice, 

na odcinku 810 m wykonany został chodnik z kostki betonowej; ułożono krawężniki i 

obrzeża; odtworzono rowy przydrożne; wykonano oznakowania pionowe i poziome; na 

wysokości szkoły podstawowej w Krokocicach wykonano peron przystankowy z kostki 

betonowej; przy szkole wykonano wyniesione przejście dla pieszych z aktywnym 

oznakowaniem; na wjeździe do Krokocic zarówno od strony Choszczewa jak i Lichawy 

zainstalowano progi wyspowe spowalniające ruch. Przebudowa drogi pomiędzy 

Krokocicami i Lichawą była trzecim, ostatnim etapem modernizacji drogi 4909E. Etap 

I obejmujący 1500 m od Choszczewa został wykonany w 2018 r., etap II                                       

do miejscowości Krokocice w roku 2020). Łączna długość zmodernizowanej drogi                          

na wszystkich trzech odcinkach to 4,6 km, a całkowity koszt ich przebudowy to ponad 

5 mln 511 tys. zł. 

Punkt 16 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Radny Romuald Solarek złożył interpelację w sprawie potrzeby renowacji boiska 

zewnętrznego przy I Liceum Ogólnokształcącym. 

 

Punkt 17 

Wnioski i oświadczenia Radnych. 

 

Radny Andrzej Dutkiewicz  nawiązał do dyskusji na początku sesji. Może należy wprowadzić 

taki punkt jak wystąpienia obywatelskie. Przyjąć regulamin, że wypowiedź nie może trwać 

dłużej jak pięć minut. Ma być zwięzła i merytoryczna. Osoby zapisywałyby się na listę.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski zacytował zapis statutu; „Przewodniczący Rady 

może udzielić głosu osobom zaproszonym na sesję rady w punkcie: Sprawy różne, w innym 

punkcie tylko za zgodą Rady. ”Poinformował, że zwyczajowo zostało przyjęte, że osoba która 



przyjdzie na sesję może zabrać głos. Zwrócił się do radnego Andrzeja Dutkiewicza, że jeżeli 

ma potrzebę by to uregulować powinien złożyć wniosek.  Przez 4 lata nie zdarzyło się by 

komuś taki głos nie został udzielony.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik poinformował, że inwestycja dotycząca boiska była 

prowadzona 10-12 lat temu. Projektant wybrał taką a nie inną technologię w oparciu o trendy 

, które Ministerstwo Sportu finansowało. Okazało się, że powierzchnia szybko się degraduje. 

Boisko z założenia miało być boiskiem wielofunkcyjnym. Nie tylko do piłki nożnej.  Czas 

pokazał, że ta technologia nie jest najlepsza. Płytki z czasem się zniekształcają. Realizując 

inwestycje opieramy się na projektantach. Sportowcy swego czasu również się zachwycali 

tym boiskiem.  

Radny Zbigniew Piotrowski stwierdził, że wyraźnie wystąpienia są uregulowane w statucie. 

Dopuściliśmy, że przewodniczący robi zwyczajowe odstępstwa od tego regulaminu. Powinno 

być jednak głosowane czy taką osobę dopuszczany do głosu. Zaapelował by wypowiedzi były 

merytoryczne. Nic nie trzeba regulować.  

Radna Joanna Pawłowska poinformowała, że jest za tym by umożliwić obywatelom 

wystąpień na początku sesji niezależnie czy telewizja będzie czy nie będzie. Odnośnie 

telewizji jest ona zapraszana na posiedzenia nie przychodzi specjalnie posłuchać. Ale być 

może takie macie pojęcie o dziennikarzach. Wykonują dobrze swój zawód no chyba, że mają 

tyranów nad sobą.  

Radny Dawid Mazurkiewicz zaproponował by stosować się do zapisów zwartych w 

regulaminie. Ten przepis jest jasny. Pan przewodniczący go odczytał.  

Punkt 18 

Sprawy różne. 

 

 

Radny Andrzej Dutkiewicz poinformował, że cieszy się, cyt. „że zarząd powiatu 

zduńskowolskiego poszedł po rozum do głowy i  zlikwidował idiotyczną ścieżkę rowerową”.  

 

Punkt 19 

Zakończenie LIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

LIII sesję Rady Powiatu zakończył przewodniczący Rady Piotr Warchlewski.  

 

 Przewodniczący 

 Rady Powiatu Zduńskowolskiego 

Piotr Warchlewski   

 

 


